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ÚVOD 

V roce 2008 se pokračovalo v investičních záměrech z let 

minulých. Pokračovala stavba sportovní haly, začalo se pracovat na 

zavedení  

Městské hromadné dopravy a probíhaly výstavby bytových domů a 

rodinných domků v lokalitách „Na Hodinářce“ a „Na Obci“. Byla 

zahájena výstavba autobusového nádraží a probíhala dostavba areálu 

ZŠ Smetanova. 

        Bohužel ne vše, co je naplánováno, se povedlo. V tomto 

roce se např. nepodařily vykoupit pozemky na realizaci cyklistické 

stezky z Přelouče do Lhoty. 

 

7. 3. 2008 skončilo pětileté funkční období prezidenta Václava Klause. 

8. – 9. února 2008 se proto v obou komorách Parlamentu ve 

Španělském sále uskutečnily veřejné volby prezidenta České republiky. 

První tříkolová volba však skončila nerozhodně. Prezidentem nebyl 

zvolen ani Václav Klaus, ani jeho protikandidát Jan Švejnar.  Zástupci 

ODS požadovali volbu tajnou, ostatní strany veřejnou. Volba nakonec 

probíhala veřejně. Druhá volba se konala 15. února 2008. Ke 

kandidátům Václavu Klausovi a Janu Švejnarovi se připojila ještě Jana 

Bobošíková, která ale před prvním kolem z kandidátky odstoupila. Ve 

třetím kolem byl prezidentem opětovně zvolen Václav Klaus. 

Prezidentský slib složil 7. března 2008.  

 

Od 1.1. 2008 se v České republice platí poplatky za návštěvu lékaře 

(30 Kč), za recept (30 Kč) i za pobyt v nemocnici (denní taxa 100 Kč). 

 

K 31.8. byla ukončena platnost 50-haléřových mincí. Mince bude  

ještě možné rok vyměnit v komerční bance, následně pak pouze 

v ČNB.   

 
Letní olympijské hry v čínském Pekingu se konaly od 8.  do 24. srpna 

2008 . Zástupci 205 zemí bojovali celkem ve 28 sportech. Česko se 

umístilo na 24. místě ziskem 3 zlatých a 3 stříbrných medailí.  
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ŽIVOT V PŘELOUČI 

Městský úřad stejně jako v předchozím období vykonával i v roce 2009 

funkci úřadu III. stupně (obec s rozšířenou působností) pro správní obvod  

42 obcí s počtem cca 24 tisíc obyvatel.  Jeho činnost byla i nadále zajišťována na 

dvou místech a to na Masarykově náměstí v budovách č.p. 25, 26, a 27 a 

v Hradecké ulici č.p. 1383 AGRA BOHEMIA a.s. ve 4. a 5. patře budovy.  

Složení městské rady ani zastupitelstva se v roce 2008 nezměnilo. 

 

ZASTUPITELSTVO 

V průběhu roku 2008 se konalo celkem 6 zasedání zastupitelstva města. 

- zastupitelé vzali na vědomí návrh rady města o zavedení hromadné 

autobusové dopravy ve městě a místních částech. Městská autobusová doprava 

bude službou nadstandardní, ale občané našeho města ji bezesporu uvítají.  

Její ztrátovost bude hrazena plně z rozpočtu města. Je zde mnoho faktorů, proč 

MHD v Přelouči zavést: dlouhá docházková vzdálenost po městě, nevyhovující 

autobusové spojení pro občany místních částí, vzrůstající nedostatek parkovacích 

ploch ve městě, pozitivní dopad na životní prostředí atd. Konala se veřejná 

beseda, kde všichni příchozí byli podrobně seznámeni s tímto projektem. 

 

- zastupitelé rozhodli, že nevyužijí tzv. místní koeficient a nebudou tak 

zvyšovat daně z nemovitostí na katastru města a místních částí (novela zákona 

č. 338/1992 Sb. O dani z nemovitostí umožňuje nově obcím zvýšit s účinností od 

1. 1. 2009 daň z nemovitosti na katastru města a místních částí. Daň z nemovitosti 

je 100% příjmem rozpočtu příslušného města).  

 

- zastupitelé schválili Program prevence kriminality a bezpečnosti města 

Přelouče pro rok 2008. Jedná se o akce: nasvětlení přechodů pro chodce (ul. 

Pardubická - u pošty, na křižovatce s ul. 28. října, ul. Hradecká - u Václavského 

nám.) a informační tabule ukazující rychlost vozidla (umístění pěti informačních 

tabulí ukazujících rychlost vozidla). 
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- byl schválen termín zahájení akce „Autobusové nádraží Přelouč“  

na 29. 9. 2008, z toho důvodu, že Výbor regionální rady na svém zasedání stanovil 

předpokládaný termín vyhlášení výzvy na podání žádosti o dotace do 

Regionálního operačního programu NUTS II Severovýchod do oblasti podpory 

1.2 Podpora projektů zlepšujících dopravní obslužnost území na květen roku 

2008. Za předpokladu, že nedojde k dalšímu posunu termínu vyhlášení výzvy, 

mohlo by dojít k zahájení akce nejpozději do konce září roku 2008. 

 

- důležitým bodem byl návrh na prostorové zabezpečení výkonu činnosti 

MěÚ Přelouč. V době hlasování bylo přítomno 18 zastupitelů (16 z nich nakonec 

schválilo záměr budoucího využití č.p. 25 a 26 na Masarykově nám. ke kulturním a 

vzdělávacím účelům - tzn. že se schválila stavba nového úřadu s částečným 

využitím č.p. 27). 

 

- zastupitelé schválili dokončení rekonstrukce centra města dle původního 

projektu se zabudováním zpomalovacích prvků a zrušení vyznačené cyklostezky 

v úseku Pernštýnské nám. po křižovatku s ul. 28. října (provoz cyklistů bude 

v obou směrech zachován). 

 

- souhlasili se záměrem zpracování projektů rekonstrukce ulic Hálkova, 

Arnoštova, nedokončené části ulice Tůmy Přeloučského a spojky Pernštýnské 

nám. - ul. 28. října (u Penny) včetně přilehlého parčíku s tím, že potřebné finanční 

náklady na zpracování projektů budou zahrnuty do rozpočtového opatření III. 

rozpočtu města v roce 2008. V roce 2006 byla rekonstrukce centra dokončena od 

kruhového objezdu v části ulice Pražská a Hradecká a zde byla přerušena  

(práce nemohly pokračovat, neboť Pernštýnské nám. slouží dočasně jako 

provizorní autobusové stanoviště pro všechny spoje). Předpokládá se, že 

v průběhu 1. - 2. čtvrtletí roku 2009 by autobusy prostor náměstí měly opustit a 

v rekonstrukci centra se bude pokračovat. 

 

- zastupitelé jednali o schválení termínu zahájení akce „Autobusové 

nádraží Přelouč“, které připadlo na 1. 7. 2008. Na zasedání zastupitelstva byl 

schválen termín zahájení výstavby autobusového nádraží 29. 9. 2008.  

Vzhledem k tomu, že Výbor Regionální rady NUTS II. Severovýchod v květnu 

2008 vyhlásil termín výzvy k uplatnění žádostí o dotace z oblasti podpory 

dopravní obslužnost s termínem předložení žádostí do 30. 6. 2008. Proto tedy lze 

zahájit výstavbu dnem 1. 7. 2008. 
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- zastupitelé projednávali zápis z jednání osadního výboru Klenovka. 

Osadní výbor projednával umístění fotovoltaické elektrárny v těsném sousedství 

obce. Z jednání vyplynulo, že většina obyvatel nesouhlasí se změnou územního 

plánu č. 6 za účelem výstavby této elektrárny, zejména z důvodu těsné blízkosti 

obytných domů a silnice, kde by tato výstavba bránila dalšímu rozvoji obce a 

nezapadla by do rázu krajiny. Zápis byl zastupitelstvem vzat na vědomí.  

 

- zastupitelé projednávali představení rozpracovaného návrhu severní 

varianty obchvatu silnice I/2. Na konci roku 2006 byl schválen nový územní plán 

se silnicí č. I/2 vedenou jižně okolo města. Nově zvolené zastupitelstvo, ale 

současně se schvalováním územního plánu rozhodlo o tom, že požaduje prověřit 

ještě jiné možné řešení trasy obchvatu silnice č. I/2. Město se obrátilo na 

Dopravní fakultu pardubické Univerzity a objednalo u ní „konkurenční studii“. 

Zpracování bylo rozděleno do dvou etap. Pokud by se v I. etapě ukázalo, že 

realizace není možná z technického řešení, dále by se již nepokračovalo. II. etapa 

posoudí již další aspekty – návaznost na dopravní systém města, dopad např. 

povodní na nově navržené řešení, atd. 

 

- byla projednána prezentace návrhu výstavby nové budovy Městského 

úřadu v Přelouči. Zastupitelé stavbu schválili.(více viz. kapitola: Investiční akce a 

údržba majetku) 

    

- zastupitelstvo vydalo obecně závaznou vyhlášku č. 1/2008 Požární řád 

města Přelouče. Vzhledem k potřebě aktualizace požárního řádu a stanovení 

podmínek pro konání akcí, kterých se zúčastňuje větší počet osob z hlediska 

požární bezpečnosti v aktuálních podmínkách města, byl připraven text nového 

požárního řádu.  

 

- dále schválili zařadit do návrhu rozpočtu města na rok 2009 částku 

100 tis. Kč na podporu činnosti Infocentra Přelouč (v hotelu Bujnoch). 

K 31. 12. 2007 ukončil svoji činnost Infak s.r.o., který pro město zajišťoval funkci 

informačního centra. Existence této služby je v současnosti již nezbytná.  

Město zatím není schopno tuto službu občanům zajistit z důvodu finanční 

náročnosti, prostorového i personálního zabezpečení. O zajištění této služby 

projevil zájem Hotel Bujnoch, který je schopen provoz IC zajistit. 
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RADA MĚSTA PŘELOUČE 

V roce 2008 se radní sešli celkem k 27 schůzím. 

- radní vyhlásili záměr na pronájem objektu výkupny druhotných surovin 

v ul. Sportovní v Přelouči za roční nájemné minimálně 25 000 Kč.  

Současný nájemce objektu výkupny podal výpověď z nájmu.;  

 

- rada doporučuje zastupitelstvu schválit ukončení činnosti hipoterapie ke 

dni 30. 6. 2008. Zájem pacientů byl o tuto službu velice malý. V roce 2007 

hipoterapii využilo jen 14 dětí (z toho jen 10 dětí bylo z Přelouče a místních částí). 

Hipoterapie byla provozována venku, z čehož vyplývá, že nemohla být 

provozována za špatného počasí (déšť a mráz), dále nebyla provozována o 

prázdninách a svátcích. Výdaje na tuto službu byly neúměrné v poměru k počtu 

pacientů.; 

 

- rada stanovila výši příspěvků na neinvestiční výdaje od obcí na jednoho 

žáka ve školním roce 2007/2008 na 5 443 Kč; 

 

- rada vyhlásila předkolo prodeje bytů v některých domech v ulicích  

Tůmy Přeloučského, Československé armády a Pardubická v období od 8. 1. 

do 7. 3. 2008. V průběhu předkola budou mít nájemci bytů v dotčených domech 

možnost vyměnit byty mezi sebou nebo vyměnit pronajatý byt s jiným zájemcem 

o koupi příslušného bytu.; 

 

- rada doporučila zastupitelstvu zařadit do rozpočtového opatření I 

rozpočtu města Přelouče pro rok 2008 finance na rekonstrukci sociálního zařízení 

v budově ZŠ Masarykovo náměstí.;   

 

- radní jednali o jednotném vizuálním systému města. Naše město zatím 

takový systém nemá. Zavedení moderního stylu ve městě, které se dosud 

prezentovalo spíše chaoticky, není jednoduché. Radní zatím udělali první krok a 

začali se o jednotném systému uvažovat.; 

 

- radní schválili návrh smlouvy o poskytnutí podpory ze Státního fondu 

životního prostředí ČR. Podpora je určena na akci „Rekonstrukce městského 
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parku Přelouč - vegetační úpravy“. Celkové náklady na vegetaci budou 

781 095 Kč a z toho výše dotace je 624 876 Kč.; 

 

- řešila se také problematika znečištění Švarcavy, protože potok je trvale 

znečištěn splašky. Podle pasportu je do zatrubněné části Švarcavy pod rybníčkem 

napojena odlehčovací komora kanalizace u ul. Račanské. Další dvě odlehčovací 

komory jsou napojeny v místě, kde zatrubněná vodoteč přechází v otevřenou. 

Vodovody a kanalizace nepřipouštějí, že by do potoka byly přímo napojeny 

kanalizační přípojky z jednotlivých domů. Dále na místě bylo provedeno několik 

ohledání pracovníky odboru stavebního, vodoprávního a dopravy. Z toho 

vyplynulo, že Švarcava je znečišťována splašky z odlehčovacích komor městské 

kanalizace při zvýšených dešťových srážkách, a že přímé napojení domovních 

přípojek neexistuje. Radní tuto informaci vzali na vědomí.; 

 

- bylo vzato na vědomí zamítavé stanovisko Krajského úřadu 

Pardubického kraje k novým přechodům pro chodce na silnici I/2 

v ul. Pardubická v Přelouči. Jeden přechod byl navržen ve vzdálenosti cca 90 m 

od světelné křižovatky (ul. Přemyslova) a druhý ve vzdálenosti cca 190 m 

(ul. Veverkova). Odbor dopravy a silničního hospodářství doporučil v těchto 

místech vytvořit pouze místa pro přecházení, která chodcům umožňují častější 

přechod komunikace s tím, že vzájemná vzdálenost přechodů pro chodce má být 

větší než 200 m, musí být intenzivně osvětlené a v šířce komunikace větší jak 

8,5 m by musely být vytvořeny dělící ochranné ostrůvky.;  

 

- komise bezpečnostní a dopravní měla za úkol navrhnout celkovou 

koncepci řešení cyklotras na katastru města. Členové komise se shodli na 

komunikacích se zvýšeným pohybem cyklistů vedoucím k místním cílům (nádraží, 

písníky, směr na Břehy a Lhotu, výrobní závody). Komise konstatovala, že 

z důvodu stávající zástavby a šířkového uspořádání komunikací nelze vyznačit 

samostatné cyklistické pásy. Proto komise doporučila při rekonstrukcích 

komunikací vždy prověřit možnost umístění cyklistického pásu, popř. stezky.; 

 

- doporučili zastupitelstvu schválit dokončení zklidnění centra města dle 

původního projektu se zabudováním zpomalovacích prvků a zrušení vyznačené 

cyklostezky v úseku Pernštýnské nám. po křižovatku s ul. 28. října (povoz cyklistů 

bude zachován v obou směrech).;  
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- byla schválena nabídka firmy OREDO, s.r.o. Hradec Králové na 

zpracování projektu na zavedení a provoz MHD v Přelouči. Projekt bude 

obsahovat návrh jízdního řádu s oběhem vozidla. Vozidlo bude zajišťovat 

dopravu s návaznostmi na meziměstskou autobusovou a drážní dopravu.; 

- radní doporučili zastupitelům vyhlásit záměr na prodej lesních pozemků 

za cenu dle znaleckých posudků; 

 

- radním byl předložen přehled počtu kácených a vysazovaných dřevin ve 

městě a místních částech za období 2006 - 2008. Zpráva byla vzata na vědomí.; 

  

- radní doporučili zastupitelstvu zařadit do rozpočtu města na rok 2008 

v rámci rozpočtového opatření č. III částku na výkup pozemků na výstavbu 

cyklostezky Přelouč - Lhota; 

 

- radní nesouhlasili se zřízením jezdecké cesty pro koně na pozemcích 

města. Důvodů pro zamítnutí bylo mnoho. Nebyly zodpovězeny důležité otázky 

jako např. kdo by stezku udržoval, spravoval a uklízel?; 

- radní vyjádřili podporu pro změnu způsobu dosud vyhlášeného záměru 

prodeje nemovitosti bývalé školky ve Lhotě. V květnu tohoto roku oslovilo 

vedení „Domova pod Kuňkou“ paní starostku ve věci odkoupení bývalé školky ve 

Lhotě pro účely chráněného bydlení jejich klientů. Pozemek, který je u školky 

k realizaci projektu nepotřebují, a proto bylo potřeba zrušit vyhlášený záměr 

prodeje a oddělit pozemek k odprodeji.; 

 

- radní uložili tajemníkovi MěÚ předložit návrh právní formy pro zajištění 

provozu sportovní haly a sportovní komisi předložit návrh potřeby sportovního 

dovybavení pro jednotlivé oddíly a příspěvkové organizace města.; 

 

- rada obdržela žádost o naplánování opravy místní komunikace a 

přilehlých chodníků v ulici Komenského. Město má zpracovaný harmonogram 

oprav komunikací a chodníků a opravy jsou limitovány finančními prostředky. 

Lze tvrdit, že v roce 2009 se rekonstrukce této ulice určitě neuskuteční.  

Radní rozhodli, že ještě v průběhu září bude provedena alespoň provizorní oprava 

komunikace a celková rekonstrukce bude zařazena do plánu investic 

v následujících letech.; 
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- radní vzali na vědomí zprávu z besedy na téma „Kvalita dětských hřišť 

v Přelouči“. O tomto problému odbor SMI věděl, a podnikl kroky ke zlepšení této 

situace.; 

 

- radní vzali na vědomí informace velitele městské policie o možnosti 

rozšíření kamerového systému ve městě. Jedná se o kamerové body - na 

sportovištích pod parkem, na křižovatce ulic Pražská a Havlíčkova a kamerový 

bod, který bude monitorovat podloubí. Aby účelnost byla co nejvyšší, byly 

prováděny výškové a přenosové zkoušky viditelnosti.;             

 

- radní rozhodli, že nejvhodnější nabídku na realizaci veřejné zakázky 

„Dostavba areálu ZŠ Smetanova - II. etapa - keramická dílna a byt správce“ 

podala společnost KOBLA. Rozhodnutí rady se opíralo o hodnotící komisi, která 

dle zadávacích podmínek určila pořadí. Hodnotícími kritérii byla nabídková cena, 

délka poskytnuté záruky a v neposlední řadě smluvní ujednání.; 

 

- radní uložili tajemníkovi MěÚ vytipovat pozemky města pro umístění 

uvítacích tabulí na příjezdech do města; 

 

- byl vzat na vědomí návrh na řešení odstraňování závad dětských hřišť 

včetně regulace stávajícího počtu. Ve městě a místních částech je na veřejných 

prostranstvích umístěno 45 dětských hřišť. Většina zařízení je zastaralá a v mnoha 

případech nebezpečná z hlediska úrazů dětí. Co možná v nejbližším termínu se 

proto budou odstraňovat herní prvky provozu neschopné - nebezpečná zařízení. 

Poté bude následovat oprava vyhovujících herních prvků. S ohledem na 

skutečnost, že takovéto množství dětských hřišť nelze udržet v dobrém a 

bezpečném stavu, je navrženo umístit ve městě 5 - 6 centrálních městských hřišť; 

 

- 10. 11. 2008 vzali radní na vědomí návrh regulace parkování u Penny 

Marketu, dle názoru vlastníka je parkoviště „zneužíváno“ jinými uživateli.  

Účast města je omezena legislativou. Majitel začal vybírat poplatky za parkování; 

 

- radní schválili zařazení správy sportovní haly do oddělení hospodářské 

správy s účinností od 1. 1. 2009. Tím se zvýšil počet pracovníků o 2 a celkový 

počet pracovníků se tak s účinností od 1. 6. 2009 zvýší na 87; 

beseda na téma 
„Kvalita dětských 
hřišť“ 
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BYDLENÍ  

 

V roce 2008 byla situace pro život stejná jako v roce předchozím jen 

s nadějnějšími vyhlídkami. Začínají se rýsovat nově postavené bytové domy  

„Na Hodinářce“ a domky „Na Obci“, měsíc před vánočními svátky se market 

Plus změnil na BILLU, staví se autobusové nádraží, sportovní hala, na hlavním 

tahu městem se nasvětlují přechody pro chodce, připravuje se zavedení MHD, 

projektuje se nový městský úřad a dále se také připravuje rekonstrukce 

Pernštýnského náměstí.  

 

TRH PRÁCE 

Od 1. 1. 2008 nastala změna při přiznání podpory v nezaměstnanosti. 

Nárok na podporu v nezaměstnanosti od této doby nemá: uchazeč o zaměstnání, 

se kterým byl v době posledních 6 měsíců před zařazením do evidence uchazečů  

o zaměstnání zaměstnavatelem skončen pracovněprávní vztah z důvodu porušení 

povinnosti vyplývající z právních předpisů vztahujících se k jím vykonávané práci 

zvlášť hrubým způsobem. To platí i v případě skončení jiného pracovního vztahu 

z obdobného důvodu. 

EVIDENCE OBYVATEL 

Počet obyvatel obce k 31. 12. 2008 

Část obce celkem muži ženy 

Klenovka 163 80 83 

Lhota 149 76 73 

Lohenice 194 97 97 

Mělice 190 90 100 

Přelouč 8 215 4 145 4 070 

Škudly 91 45 46 

Štěpánov 107 52 55 

Tupesy 52 27 25 

Celkem 9 161 4 612 4 549 

 

  

bydlení v Přelouči 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
změna při přiznání 
podpory 
v nezaměstnanosti 
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Pokud tato čísla porovnáme s předchozími roky poznáme, že se počet 

obyvatel každým rokem zvyšuje. Nyní poprvé počet překročil hranici  

9 000 obyvatel. 

Pro porovnání: 

Rok muži ženy celkem 

2005 4 468 4 484 8 952 

2006 4 488 4 475 8 963 

2007 4 489 4 493 8 982 

 

 

 

 

porovnání počtu 
obyvatel 
v jednotlivých 
letech 
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HOSPODAŘENÍ MĚSTA PŘELOUČE V ROCE 2008 

Hospodaření Města Přelouče v roce 2008 skončilo přebytkem.  

POROVNÁNÍ VÝSLEDKŮ HOSPODAŘENÍ MĚSTA V ROCE 

2005 -2007 (V TISÍCÍCH KČ)  

Rok 2006 2007 2008 

Příjmy 185 748 198 246 209 201 

Výdaje 171 348 192 297 207 659 

Přebytek rozpočtu 14 400 5 949 1 542 

 

Příjmy do rozpočtu města v roce 2008 činily 209 201 tis. Kč a  

výdaje 207 659 tis. Kč.  

Začátkem roku 2009 byly vypořádány dotace se státním rozpočtem – 

finanční vypořádání sociálních dávek, dotace na volby do senátu a zastupitelstva 

krajského úřadu a dotace na volby do zastupitelstva obce Urbanice v celkové výši 

cca 1 000 tis. Kč.  

Město ke svému hospodaření nevyužívá žádný úvěr.  

PŘIJATÉ DOTACE ZE STÁTNÍHO ROZPOČTU A STÁTNÍCH 

FONDŮ (V TISÍCÍCH KČ)  

Neinvestiční dotace v rámci souhrnného dotačního vztahu, 
z toho: 

 

Na výkon státní správy, samosprávy a školství 20 829 

Na sociální dávky 40 650 

Celkem 61 479 

 

K rozpočtu roku 2008 schvalovalo zastupitelstvo města celkem  

šest rozpočtových opatření, v nichž byly do rozpočtu zařazovány postupně 

jednotlivé akce oprav a investic.  
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FINANČNÍ PROSTŘEDKY K 31. 12., ZŮSTATKY BANKOVNÍCH 

ÚČTŮ K 31. 12. (V KČ) 

Rok 2006 2007 2008 

Základní běžný účet 26 170 629,91 34 043 433,19 50 141 798,31 

Sociální fond 512 814,53 482 013,98 426 716,74 

Fond životního prostředí 3 912 159,80 2 367 761,70 1 440 866,46 

Depozitní účet – účet 
cizích prostředků 

3 864 748,83 5 518 480,01 5 074 197,98 

Účet sdružení investorů 1 093,22 1 099,92 zrušen 

Termínovaný účet 15 919 000,29 16 162 274,25 zrušen 

Fond obnovy bytového 
fondu 

291 209,95 263 924,81 264 755,70 

Fond na reformu veřejné 
správy 

5 308 098,75 4 740 758,84 7 328 011,47 

Celkem 55 979 755,28 63 579 746,70 64 676 346,66 

 

HOSPODAŘENÍ PŘÍSPĚVKOVÝCH ORGANIZACÍ 

Město Přelouč je v současné době zřizovatelem 11 příspěvkových 

organizací. Jedná se o školská zařízení, Městskou knihovnu, Kulturní služby a 

Technické služby. Na svoji provozní činnost dostaly tyto příspěvkové organizace 

v roce 2008 z rozpočtu města celkem 23 856 tis. Kč, včetně investiční dotace pro 

Technické služby. Tyto příspěvkové organizace vykazují každoročně tzv. zlepšený 

hospodářský výsledek. Jedná se o úspory z dotací města a případnou vedlejší 

hospodářskou činnost. 

 

 

hospodaření 

příspěvkových 

organizací 
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INVESTIČNÍ AKCE A ÚDRŽBA MAJETKU 

AUTOBUSOVÉ NÁDRAŽÍ               

V červenci 2008 zahájila firma M-SILNICE a.s. stavební práce 

inženýrskými sítěmi, kanalizací a přeložkami sítí. Slavnostní zahájení stavby 

autobusového nádraží se konalo 8. 9. 2008. Město podalo žádost o dotaci ve výši 

19 mil. Kč. Dokončení stavby je naplánováno na konec května 2009. 

Předpokládané celkové náklady byly 25 300 000 Kč, z čehož stavební práce činí 

cca 19,5 mil. Kč a cca 1,3 mil. Kč bude třeba na výměnu oken v domech  

v ul. Hradecké a Sladkovského. Dalšími položkami jsou přeložky kabelů a ostatní 

náklady nutné k zajištění výstavby. 

Celková rozloha areálu je 6 820 m2. Areál bude mít 8 nástupišť, 

chodníkové bezbariérové plochy, informační tabule, parkovací místa pro osobní 

vozidla, odstavná stanoviště, čekárnu a výpravní budovu s hygienickým zázemím 

pro cestující. Na tuto akci se podařilo získat dotaci z EU v hodnotě 19 mil. Kč. 

  

DOSTAVBA AREÁLU ZŠ SMETANOVA 

(Areál byl stavební firmě předán již 15. 10. 2007). Dne 30. 6. 2009 měla 

být výstavba víceúčelové sportovní haly (ul. Kladenská) ukončena. Dne 7. 1. 2008 

byl schválen orientační časový harmonogram. Zároveň byla schválena výše 

nájemného ve sportovní hale, což bude 350 Kč/hod.                    

Náklady na vybudování této haly činily cca 48 mil. Kč. Město uspělo se 

svou žádostí o dotaci na výstavbu haly z fondů EU. Výše dotace, kterou město 

zpětně obdrželo, činilo 39 mil. Kč. S dalšími výdaji město počítá na výstavbu 

parkovacích ploch pro osobní automobily a autobusy návštěvníků sportovní haly, 

jejichž výstavba bude dokončena současně se stavbou sportovní haly.  

  

OBCHVAT MĚSTA PŘELOUČE 

Město Přelouč dlouhodobě připravuje potřebný silniční obchvat. Zatím 

byly  rozpracovány tyto varianty : 

- „Jižní“ - vedla mezi městem a Mokošínem 

- „Sever I“ - měla vést mezi městem a železnicí 

- „Severojižní“ - tato trasa je v územním plánu. Vede pro silnici  I. třídy 

(Kolín – Přelouč -  Pardubice) po jižní hranici města, a pro silnici II. třídy  

(Přelouč – Hradec Králové) od Lhoty mezi tratí a Labem k elektrárně. 
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         Rozhodujícím faktorem nebyla předpokládaná cena realizace ale 

možnost zachování budoucího rozvoje města. Proto byla zadána alternativní 

studie „Sever II“. Ta má vést pro silnici  I.  i  II.  třídy mezi železniční tratí a 

Labem. 

         Na konci roku 2006 se schválil nový územní plán se silnicí č. I/2 

vedenou jižně okolo města. Nově zvolené zastupitelstvo ale současně se 

schvalováním územního plánu rozhodlo o tom, že požaduje prověřit ještě jiné 

možné řešení trasy obchvatu silnice č. I/2. Město se obrátilo na Dopravní fakultu 

pardubické Univerzity a objednalo u ní „konkurenční studii“. Zpracování bylo 

rozděleno do dvou etap. Pokud by se v I. etapě ukázalo, že realizace není možná 

z technického řešení, dále by se již nepokračovalo. II. etapa by měla posoudit další 

aspekty – návaznost na dopravní systém města, dopad např. povodní na nově 

navržené řešení, atd. 

 

MĚSTSKÝ ÚŘAD V PŘELOUČI 

Již v roce 2003 bylo vydáno stavební povolení na stavbu nové budovy 

městského úřadu. Starý projekt z téhož roku bylo potřeba aktualizovat, nejen 

z důvodu zániku stavebního povolení ale i z toho důvodu, že se od té doby 

výrazně změnily předpisy požární, hygienické, požadavky na stabilitu objektu, na 

prostory archivů atd. Nová budova se navýšila o 1 podlaží nadzemní a 1 podlaží 

podzemní oproti starému projektu. Budova bude umístěna na rohu ulic  

Tůmy Přeloučského a Čs. armády, na místě dnešních garáží MěÚ. Studii provedl 

Ing. architekt Košař, firma ARCHIKO a společnost MYDAT s.r.o. Přelouč. 

V budově je navrženo celkem 6 podlaží. V suterénu bude umístěn centrální archiv 

a technické prostory, v přízemí je plánovaná recepce, podatelna, pokladna + 

několik dalších kanceláří a ve 2. až 5. NP budou umístěny kanceláře.  

Vzhledem k tomu, že doba přípravy dokumentace bude trvat minimálně rok, 

dojde k zahájení stavby nejdříve ve IV. čtvrtletí roku 2009. Předpokládaná cena se 

blíží 100 mil. Kč bez DPH vč. veškerého vybavení. Na financování stavby je 

zřízen speciální fond na reformu veřejné správy. 

             Poté by měly mít stávající budovy na Masarykově nám. č.p. 25, 26 

a 27 využití jako kulturně-společenské místo, které jak všichni víme v našem 

městě chybí. Měly by tam být muzejní sbírky, výstavní síně, většina depozitáře, 

informační centrum, kulturní služby a knihovna. 
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MĚSTSKÁ HROMADNÁ DOPRAVA V PŘELOUČI 

Firma OREDO z Hradce Králové předvedla na posledním zastupitelstvu 

roku 2008, návrh MHD v Přelouči a místních částech. Nejdůležitější pro naše 

město bylo spojení pro místní části, doprava k vlakům a doprava seniorů. 

V současnosti jsou nejhůře dopravně obsloužené místní části Klenovka, Štěpánov 

a Tupesy.  

Jízdní řád je navržen v hodinovém taktu tak, aby si každý cestující lehce 

zapamatoval jízdní řád. Autobusy, které pojedou v taktu, budou odjíždět z každé 

zastávky v daném směru pravidelně každou hodinu ve stejnou minutu. Obecně je 

takový trend v celé dopravě. Proto mohla být autobusová doprava navržena tak, 

aby navazovala na takt dopravy vlakové. Poté následovaly interní diskuze, na 

kterých se domlouval projekt do detailů (autobusové zastávky, zapojení do 

integrovaného systému VYDIS nebo IDS PK, „radiobus“- objednání autobusu 

pomocí SMS nebo na zavolání atd.). Ing. Matouš, představitel projektu, doporučil 

jako nejvhodnější vozidlo malý nízkopodlažní autobus na plynový pohon 

(kapacita je 15 sedících a 12 stojících cestujících). Tento minibus by měl být 

kapacitně dostačující a navíc bude mít nižší provozní náklady. Navržená trasa 

s přijatelnou docházkovou vzdáleností zabezpečí obsluhu většiny obyvatel města. 

Termín zahájení provozu by měl být 1. 9. 2009. Ztráta z provozu hrazená městem 

v prvním roce byla vypočítána na necelé 2 mil. Kč. 

 

OPRAVA MÍSTNÍ KOMUNIKACE V LOHENICÍCH              

„NA MIKÁDCE“ 

Stavební práce byly zahájeny 4. 7. 2008 a dokončeny byly 29. 9. 2008. 

Jednalo se o opravu silničního svršku s novými silničními obrubníky, oprava části 

podloží, výměna stožárů veřejného osvětlení apod. Akce byla z 90% financovaná 

z dotačního programu „Akce financované z rozhodnutí Poslanecké sněmovny a 

vlády ČR“. Celková výše dotace činila 4 775 000 Kč. Zbývající náklady 

(514 000 Kč + projektová dokumentace 128 000 Kč) byly uhrazeny z rozpočtu 

města Přelouče. Celkové náklady tak činily cca 5 417 000 Kč. Zhotovitel stavby 

byl NOVOSTAV s.r.o., HK. 

  

 
návrh MHD v 
Přelouči 
 
 
 
 
 
 
jízdní řád 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
oprava komunikace 
v Lohenicích 



16 

 

NASVĚTLENÍ PŘECHODŮ PRO CHODCE NA HLAVNÍCH 

PRŮTAZÍCH MĚSTEM 

Na tuto činnost byla uplatněna dotace z ministerstva vnitra. Nasvětlenými 

přechody se stavebními úpravami se staly tyto:  

- ul. Pardubická, u České Pošty a ul. ČSA (zde navíc došlo ke zrušení 

jednoho z přechodů-blíže kinu); 

- ul. Pardubická, od Penny Marketu do ul. K. Čapka; 

- ul. Hradecká, ve směru od nádraží směrem k Václavskému náměstí.  
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ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

Také v tomto roce proběhl každoroční svoz větví, svoz bioodpadu 

pomocí hnědých plastových nádob, svoz velkoobjemového a nebezpečného 

odpadu a zpětný odběr elektrozařízení. 

Od začátku roku 2008 je další sbíranou komoditou bílé sklo, které je 

shromažďováno v bílých nádobách. 

Město zahájilo zásadní přeměnu městského parku pod Občanskou 

záložnou. Tento park byl založen z podnětu starosty města Jana Dítěte v roce 

1893. Protože dřeviny v parku byly ve špatném stavu a chybělo i keřové patro, byl 

zpracován projekt vegetačních úprav tohoto parku. Na základě tohoto projektu 

bylo na přelomu roku 2007 - 2008 vykáceno cca 50 kusů dřevin a zhruba 300 m2 

nekvalitních keřových porostů. Místo nich bylo v průběhu jara 2008 vysázeno 

67 kusů vzrostlých stromů a 3 800 kusů keřů. Celý park dostal zcela jiný charakter  

a vzhledem k tomu, že v parku je vysázeno 63 odrůd dřevin bude zároveň i malým 

arboretem. V parku byly vysázeny i ne zcela běžné dřeviny jako např. vzrostlé 

štědřence, liliovník či magnolie. U potoka Švarcavy pak sortiment vrb a jilmů. 

V keřovém patru byly vysázeny pěnišníky a kvetoucí keře. Obnova parku byla 

provedena za finanční podpory Státního fondu životního prostředí.        

Protože Ing. Tomáš Kašpar - vedoucí odboru životního prostředí odešel, 

bylo na jeho funkci vypsáno výběrové řízení, ve kterém zvítězil pan Mgr. Jiří Rejl. 

Funkci vykonává od 1. 9. 2008.  

V září 2008 byl na chodbě v přízemí MěÚ umístěn E-box na třídění 

drobných elektrozařízení. Občané zde mohou zdarma odevzdávat staré mobilní 

telefony, kalkulačky, drobné počítačové vybavení, MP3 přehrávače atd. Cílem je 

aby drobné elektrospotřebiče nekončily v komunálním odpadu.  
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MĚSTSKÁ POLICIE 

STATISTICKÝ PŘEHLED VŠECH OPERATIVNÍCH ZÁSAHŮ  
A UDÁLOSTÍ MĚSTSKÉ POLICIE 

 

 2008 

Celkový počet událostí 4 212 

Přestupky proti veřejnému pořádku 268 

Přestupky proti majetku 125 

Přestupky proti občanskému soužití 29 

Přestupky proti obecně závazné vyhlášce 18 

Oznámeno trestných činů PČR 75 

Odchyty psů, synantropní zvěř + ostatní přestupky v této 
oblasti 

185 

Přestupky v dopravě zařazených do bodového systému – 
překročení maximální povolené rychlosti 

1 080 

Ostatní dopravní přestupky (zákazy státní, zastavení, atd.) 874 

Odstraněno vraků motorových vozidel 36 

Alkohol za volantem 22 

Události zjištěné kamerovým systémem 210 

Nálezy, hlášení závad, pomoc občanům, hledání pohřešovaných, 
výjezdy na poplachy pultu centr. ochrany 

1 098 

 

PŘEHLED FINANČNÍCH PROSTŘEDKU ZÍSKANÝCH DO PŘÍJMU 
MĚSTA ZA ROK 2008 (V KČ) 

 

Udělené blokové pokuty 1 162 526 

Veřejnoprávní smlouvy obcí Břehy – Veselí – Valy 120 000 

Pult centralizované ochrany 433 500  

Udělené pokuty z oznámených přestupků – doprava + veřejný 
pořádek 

132 300 

Celkem 1 848 326 
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         Současný stav 6 kusů kamer kamerového systému byl v roce 2008 

rozšířen o 3 kusy. Kamerové body doposud byly: u nadjezdu směrem na Břehy, 

první světelná křižovatka od Pardubic, na obou světelných křižovatkách, na 

kruhovém objezdu, na Masarykově nám. a na nám. 17. listopadu. Nově rozšířené 

kamerové body jsou: na sportovištích pod parkem, na křižovatce  

Pražská x Havlíčkova (u provozovny Maddox) a kamerový bod na Masarykově 

nám., který bude monitorovat podloubí a okolní prostory. Nové kamerové body 

byly vybrány tak, aby dosažitelnost a účelnost byla co nejvyšší. Byly prováděny 

také výškové a přenosové zkoušky viditelnosti. 

         Dalšími novinkami roku 2008 jsou informativní měřiče rychlosti 

vozidel a nasvětlené přechody pro chodce, na které byla uplatněna dotace 

z ministerstva vnitra.  

Měřiče jsou umístěny:  

- v ul. Pardubické, vjezd do města od Pardubic (naproti čerpací stanici);  

-  v ul. Hradecké, vjezd do města od Hradce Králové(pod nadjezdem kde 

již umístěna byla), v ul. Pražské, vjezd do města od Chvaletic ( naproti 

objektu VČE), v ul. Havlíčkově, vjezd do města od Čáslavi-Jankovic – 

(naproti objektu VAK)- tato tabule bude v letních měsících přemístěna do 

obcí Lohenice-Mělice, v obci Lhota, na začátku obce ve směru od 

Přelouče. 

Nasvětlenými přechody se stavebními úpravami se staly tyto:  

- v ul. Pardubické - u České Pošty (zde navíc došlo ke zrušení jednoho 

z přechodů, dále také v ul. Pardubické od Penny Marketu  

do ul. Karla Čapka,  

- v ul. Hradecká, ve směru od nádraží směrem k Václavskému náměstí  

Bývalý velitel MP Bc. Petr Veselý odešel. Výběrové řízení na jeho funkci 

proběhlo 8. 10. 2008, zvítězil pan Bc. Martin Karabec. Radní ho poté pověřili 

řízením Městské policie a to od 1. 11. 2008. Nový pan velitel je bývalý Přeloučák a 

u Městské policie pracoval jako řadový policista téměř 8 let. 
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ŠKOLSTVÍ 

Během několika minulých let byly v ZŠ Smetanova problémy se zařazením 

dětí 1. - 3. ročníku do školní družiny. Kapacita byla stanovena jen na 75 dětí a 

tento počet nebylo možné překročit. Opakovaně již od začátku školního roku 

2007/2008 chtělo své dítě zařadit do školní družiny 89 rodičů. Proto škola 

společně s MěÚ Přelouč požádala odbor školství, mládeže a sportu krajského 

úřadu Pardubického kraje o navýšení školní družiny z 75 na 90 dětí. O to samé 

žádali již před dvěma lety, ale žádosti nebylo vyhověno. Nyní bylo potřeba se 

připravit tak, aby bylo pro krajský úřad tolik přesvědčivých argumentů, které by 

musel respektovat. Podařilo se. Od 1. 1. 2008 byla kapacita navýšena o 15 dětí.  

 

         V budově ZŠ Masarykovo náměstí toalety již delší dobu 

neodpovídaly hygienickým požadavkům. Město Přelouč, jakožto zřizovatel, 

uvolnilo téměř 2 mil. Kč na rekonstrukci. Ta začala 20. června a dokončena byla 

22. 8. 2008.  

 

        Výše příspěvků na neinvestiční výdaje od obcí na jednoho žáka byla 

pro školní rok 2007/2008 stanovena na 5 443 Kč.  
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nevyhovující toalety na ZŠ Masarykovo náměstí 

zrekonstruované toalety 
23. 9.2009 



26 

 

KULTURA 

V Přelouči se „na kulturu” moc nechodí ani v roce 2008. Novinkou, jak 

přilákat občany města a okolí, aby přišli na kulturní akce ve větším počtu, byly 

malé reklamní letáky nabízející program kulturních služeb. Ty chodily do 

domácností od října do prosince. Nápad to byl dobrý, což bylo vidět na účasti 

občanů při všech akcích. Letáky s programem byly jen předzvěstí toho, co se 

začalo vymýšlet pro rok 2009. Na konci listopadu se začal tvořit Kulturní 

zpravodaj Přelouče. Má rozměr nadvakrát složeného oboustranného formátu A4. 

Obsahem je program kina, program kulturních služeb + další akce zdarma i za 

úplatu konané v Přelouči a okolí + omezené místo pro inzerci.  

 

Výběr akcí pořádaných nejen městskými kulturními službami: 

KULTURNÍ SLUŽBY 

Nejvíce akcí se konalo v Občanské záložně jako např.: 

8. 2.   vystoupení Senior Bandu (dixieland-swing-jazz)  

10. 2.   dětský  karneval 

20. 2.   Ivo Jahelka 

13.3.  show Zdeňka Izera a Petra Freunda  „Dnes Vás baví holohlaví“ 
 
1. 4.   divadelní komedie Smíšené (po)city 

15.5.   pořad Zuzany Bubílkové  Leška Semelky  

„Co týden vzal“ 

v letních měsících (od června do srpna) to byly středeční večerní koncerty na 

Masarykově náměstí 

11. 10.   „Paní Savageová v rozpacích“ - komedie s kriminální zápletkou  

25. 10.   divadelní pohádka pro děti „Příběhy včelích medvídků“ 

30. 10.   Jiří Kramol v pořadu „Ani Kramol není dokonalý“ 

6. 11.   Žalman a spol. 

17. 11.   Moravanka Jana Slabáka 
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- V Občanské záložně proběhla 18. 10. 2008 celostátní taneční soutěž  

„O přeloučskou věž“. 

 

- Koncert k 90. výročí vzniku samostatné republiky se konal 28. 10. 

v Občanské záložně.Vystoupila skupina Melody Makers s Věrou Gondolánovou. 

Večerem provázel M. Brožek. Ohlasy na tuto akci byly velké, možná i z toho 

důvodu, že koncert byl pro občany v rámci oslav zdarma. 

 

BESEDA KE IV. DÍLU DĚJIN MĚSTA PŘELOUČE 

V pondělí 11. února se na místní faře pod záštitou Charity uskutečnila 

beseda s autory IV. dílu Dějiny města Přelouče panem Mgr. Janem Tetřevem a 

paní PhDr. Hanou Vincenciovou. Zájem o dějiny našeho města z období let 

1918 - 1989 byl překvapivě velký. Autoři pohovořili též o některých potížích při 

ověřování popisovaných událostí, které byly zapříčiněny výpadkem vedení místní 

kroniky. Ta byla vzorně vedena do roku 1938 panem Kopeckým. Během okupace 

i v letech poválečných nebyla kronika vedena vůbec, případně byla dodatečně 

dopisována dle „ústního podání lidu“. Některé události postrádaly  

na věrohodnosti vlivem politické atmosféry tehdejší doby. 

 

VINOTÉKA A GALERIE KOTÝNEK 

Ani v roce 2008 se nenechala vinotéka zahanbit četností výstav, koncertů a 

ochutnávek vín. Mezi nejvýznamnější akce patřily např. koncert Jiřího Schmitzera, 

nekuřácké sledování ME ve fotbale, vystoupení Jiřího Černého a Karla Kryla, 

ochutnávka vín, skupina Neřež (býv. skupina Nerez se Z. Navarovou) a mnohé 

další. 

 

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 

Pracovnice knihovny vymýšlely stejně jako v předchozích letech akce nad 

rámec svých povinností a připravovali po celý rok mnoho dětských soutěží  

(např. soutěž o nejkrásnější strom), výstav (např. výstava Přelouč a Štěpánov za 

vlády Andělů z Ronovce 1482-1518, barevné kresby paní Marcely Danihelkové, 

byla velice navštěvovaná a proto byla prodloužena délka expozice), čtenářských 

anket, povídání s autory publikací, a další akce jako např. „Noc s Andersenem“, 

„Oprav si svoji učebnici“ (ta měla také velký ohlas - hlavně mezi mladými čtenáři, 

kteří si mohli na vlastní kůži vyzkoušet ruční vazbu knih). 
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ZUŠ 

Vedení Základní umělecké školy pořádalo během roku různá vystoupení, 

soutěže, ples i festival. 

Od neděle 8. do soboty 14. června se konal již IV. ročník festivalu 

„Polanského Přelouč“. Diváci se mohli těšit na vystoupení dechových orchestrů, 

tanečních a pěveckých souborů. Slavnostní zahájení festivalu proběhlo zasazením 

stromu v městském parku Pavlínou Filipovskou a Václavem Větvičkou. 

 

KLUB SLUNÍČKO 

Klub maminek a dětí Sluníčko zahájil svoji činnost v březnu 2008 pod 

záštitou Rodinného centra Kulihrášek Pardubice. Na programu mají pravidelné 

aktivity pro maminky s dětmi od narození do sedmi let a také jednorázové 

kulturní, vzdělávací a sportovní aktivity pro celé rodiny. Zázemí našli v ZUŠ 

v Přelouči, kde mají k dispozici podkrovní místnost, která jim slouží jako herna a 

baletní sál, který slouží jako tělocvična. Klub Sluníčko má otevřeno  

od 9.00 do 11.30 hod. každé pondělí a čtvrtek. 
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„Oprav si svou učebnici“ 
15. 10. 2008 

Korálek ZUŠ 
21. 4. 2008 
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CENA FRANTIŠKA FILIPOVSKÉHO                       

ZA DABING 2008 

Slavnostní večer již 14. ročníku soutěže o nejlepší tvůrčí a herecké výkony 

v dabingu proběhl 20. 9. 2008 od 17.00 hod. ve velkém sále Občanské záložny. 

Večerem předávání cen Františka Filipovského provázela Valérie Zawadská.  

 

Cenu Fr. Filipovského za nejlepší mužský herecký výkon v dabingu 

získal Jiří Plachý za roli Flash Maddena ve filmu V křesle režiséra (dialogy a režie 

českého znění Martin Velda), vyrobila SDI Sun studio – HBO. 

 

Cenu Fr. Filipovského za nejlepší ženský herecký výkon v dabingu 

získala Alena Vránová za roli slečny Marpleové ve filmu To je vražda, řekla 

(dialogy a režie českého znění Karolína Průšová), vyrobila CET 21 s.r.o. – 

NOVA. 

 

Ceny Prezídia Herecké asociace za celoživotní mistrovství 

v dabingu získali:  

Jiřina Petrovická 

Antonie Hegerlíková 

Josef Zíma 

Lubomír Lipský 

 

         Venkovní program začal o půl jedné před přeloučským Gymnáziem 

koncertem Kmochovy hudby Kolín. Poté se k hudbě připojil dětský průvod 

masek a spolu s mažoretkami prošli městem na Masarykovo náměstí, kam průvod 

došel okolo půl druhé. Poté vystoupila např. Inka Rybářová s dětskými 

písničkami, roková skupina Karamel, Michael Jackson revival a zlatým hřebem 

celého slavnostního odpoledne bylo vystoupení Janka Ledeckého  

s Kateřinou Brožovou. I přes větrné a chladné počasí počet návštěvníků nebyl 

nižší než v minulých letech.  
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koncert Kmochovy hudby Kolín 

Ceny Prezídia Herecké asociace za celoživotní mistrovství v dabingu 
 zleva Josef Zíma, Lubomír Lipský 
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SPORT 

KUŽELKY 

12. 1. 2008 byl na přeloučské kuželně odehrán jeden z turnajů čtvrtého 

kola Poháru mladých nadějí. Zúčastnilo se ho 44 kuželkářů ve věku 10 - 14 let. 

Mezi mladšími žáky, kterých se v Přelouči představilo 17, se nejvíce dařilo  

Josefu Glosovi.  

1. a 2. března 2008 se na přeloučské kuželně hrálo Mistrovství 

pardubického kraje v kategorii junioři a muži. 

Konečné pořadí v kuželkářské sezóně 2007/2008 bylo následující: 

VČPř. sk. B se SK Kuželky Přelouč A umístil na krásném 2. místě 

(1. místo získal TJ Start Rychnov n/K B) ze zúčastněných dvanácti klubů. 

VČS sk. C se SK Kuželky Přelouč C umístil na 7. místě a Béčko na 

8. místě z 9 družstev. 

          Ve dnech 26. 8. – 7. 9. 2008 proběhl v kuželně turnaj dvojic 

neregistrovaných hráčů v kuželkách. 

 

PŘELOUČSKÁ HOKEJBALOVÁ LIGA 

VÝSLEDKY:  
Cepy Jamaica  4:1, 5:1 – na zápasy 2:0 
Konečné pořadí: 
1. HT Cepy 
2. BC Jamaica 
3. BC Rio 
4. BC Motorstars Jih 
5. Rockets 
6. Čuníci 
7. Chlupatej Bobr 
 
Soupiska vítězů: 
Libor Komůrka, Tomáš Hájek, Radek Balán, Martin Beránek, Milan Beránek, 
Štěpán Poříz, Marek Smolík, Miroslav Stránský, Radovan Pišta, Michal Jeřáb, 
Michal Drenko, Jiří Švihlík, David Fedák, Tomáš Hora, Ondřej Weber, Petr 
Brykner 

Nejlepší hráč v kanadském bodování v play-off :  

Ondřej Weber (Cepy) 8 bodů (7+1) nejlepší střelec v paly-off:  

Ondřej Weber (Cepy) 7 gólů nejlepší brankář v play-off: Michal Jeřáb (Cepy) 

průměr chycených střel 94,55%. 
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ČESKÁ NÁRODNÍ HOKEJBALOVÁ LIGA 

1. česká národní hokejbalová liga: 

HC Jestřábi Přelouč A tým ukončil veleúspěšnou sezónu. Po tříletém 

marném snažení konečně prolomili čtvrtfinálovou bránu a postoupili přes Olymp 

Jindřichův Hradec do semifinále po výhře 3:1 na zápasy. V semifinále pak narazili 

na Kert park Praha, který zvítězil 3:1. Trenér Roman Štefanský; vedoucí týmu 

Rostislav Soukup; realizační tým: P. Svoboda st., B. Malý, V. Novotný, L. 

Navrátil.  

 

2. česká národní hokejbalová liga: 

HC Jestřábi Přelouč B-tým skončil na 10. místě z 11. 

 

52. ROČNÍK ŽÁKOVSKÉHO TURNAJE 

Vítězem tohoto ročníku se stalo družstvo žáků Mladá Boleslav, které ve 

finále zdolalo žáky FC Spartak Trnava, penaltami 3:2. Na třetím místě se umístil 

FK AS Pardubice. FK Přelouč se umístil na 13. místě z celkového počtu 

16 zúčastněných družstev.  

 

RYBÁŘI: 

V březnu vypsal výbor MO ČRS Přelouč výběrové řízení na místo 

rybářského hospodáře. Na zasloužený odpočinek odešel stávající hospodář  

p. Hedvábný a na jeho místo po výběrovém řízení nastoupil p. Karel Němec. 

         Dětské rybářské závody se v tomto roce  tradičně konaly na revíru 

Komora dne 27. 4. 2008. Bylo připraveno 120 míst a každé soutěžící dítě mělo od 

rybářské organizace zajištěnu svačinu. Soutěžilo celkem 90 dětí. Každé si 

vylosovalo své místo k lovu.  

Úlovky byly opravdu bohaté, protože ještě závodníci na dvacátém místě 

měli kolem tři sta bodů (1 bod = 1 cm) a 66 dětí chytilo nejméně jednu rybu. 

Celkově bylo uloveno 907 ryb, z toho 25 kaprů, dohromady měly ryby 

délku 147 metrů. Závody vyhrál Pavel Lehkoživ, na druhém místě se umístil  

Jakub Procházka a na třetím Tomáš Pokorný. 
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FK PŘELOUČ 

V pátek 22. 2. se v klubovně stadionu sešli členové FK Přelouč, aby 

zhodnotili uplynulé více než dvouleté období od poslední valné hromady.  

Ve zprávě přednesené předsedou oddílu panem Josefem Vančurou bylo 

poukázáno na dobré výsledky v práci s mládeží, která vyústila v postup mladších a 

starších žáků do krajského přeboru. Dalším pozitivem v činnosti oddílu bylo 

uspořádání již 50. ročníku žákovského turnaje, oceněné Čestným uznáním klubu 

Fair play při Českém olympijském výboru. Naopak nelichotivě bylo hodnoceno 

umístění A-mužstva v krajské soutěži I. B třídy, do které před rokem postoupilo.  

Veřejnou volbou byl na další 2 roky zvolen do funkce předsedy  

pan Josef Vančura. Členy revizní komise jsou František Školout - předseda,  

Ladislav Eisner a Ondrej Marfoldy.  

 

SUMO CUP 

FK Přelouč uspořádal 12. 1. 2008 ve Chvaleticích II. ročník halového 

turnaje v kopané SUMO CUP, kterého se zúčastnilo 8 družstev. V zápase o třetí 

místo dokázaly Živanice porazit Řečany nad Labem 1:0 a obsadily tak 3. místo.  

Ve finále spolu soupeřily Libišany a Přelouč. Nejprve to vypadalo na vítězství FK 

Přelouč, ale hráči Libišan vyrovnali a o zápase rozhodly penalty. V těch zvítězilo 

mužstvo FC Libišany 2:1, které se tedy umístilo na 1. místě.  

 

SOKOL  

Před 120 lety byl v Přelouči založen Sokol. Jeho členové si připomněli toto 

výročí zároveň s 90. výročím vzniku samostatného československého státu. K této 

příležitosti připravili slavnostní akademii, na které přivítali nejen představitele 

České obce sokolské bratra Josefa Těšitele a zástupce Východočeské sokolské 

župy Pippichovy, ale i starostku města paní Irenu Burešovou a místostarostu pana  

Ivana Moravce. 

           Akademie byla zahájena dekorováním historického praporu z roku 

1932 památeční stuhou, kterou Sokolu udělila u této příležitosti Česká obec 

sokolská. V oficiální části přednesli své projevy představitelé města a jednoty. 

Bratr Zdeněk Jech připomněl ve svém projevu k výročí vzniku ČR význam 

legionářů, paní Stanka Klapková, předsedkyně Klubu rodáků a přátel Přelouče v 

Praze přednesla báseň Zborov. Zástupce ČOS předal členům naší jednoty čtyři 

bronzové medaile a čtyři pamětní listy. Jednota vydala k tomuto výročí také 

Pamětní listy.            
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         Dále zacvičilo nejmladší žactvo, mladší žákyně, gymnastky, 

basketbalisté a na závěr předvedli členové Věrné gardy ukázku sletové skladby. 

Vystoupil smíšený pěvecký sbor J. B. Foerster a žákovský dechový sbor ZUŠ 

Přelouč.  

 

JUNÁK PŘELOUČ 

Dva zástupci z Přelouče se 11. - 13. dubna 2008 rozjeli do Havířova na 

Valný sněm Junáka, kde se rozhodovalo o dalším směřování celé organizace i o 

zvolení jejího vedení po dobu následujících tří let. 

Jako téměř každoročně se i v roce 2008 skauti z Přelouče o víkendu 20. - 

22. června podíleli na celostátní akci KAPKA. Jejím cílem je pomoci lidem 

s leukémií a dalšími nemocemi krvetvorby. Samozřejmě pořádali akcí více např.: 

vodácký výlet na Sázavě, cesty do zemí východní Evropy, benefiční koncert pro 

Afriku apod. 

 

VETERÁNI 

Na I. ročník Rallye Železné hory – soutěžní jízdy historických vozidel, 

který pořádalo Auto-Moto veteráni Přelouč, o.s. se jich sjelo do našeho města 

celkem 83. V sobotu 30. září dopoledne byla vozidla nejdříve vystavena na 

Masarykově náměstí, poté následovala spanilá jízda. Krajinou Železných hor 

projíždělo 45 automobilů a 38 motocyklů. Celá trasa měřila 70 km a končila 

v autokempu Buňkov ve Břehách. Soutěžící se neprojížděli jen krásnou krajinou, 

ale museli plnit i vědomostní testy, které byly v cíli vyhodnoceny. Cenami a 

diplomem bylo odměněno šest nejlepších soutěžících v každé kategorii. 

Mimořádné ceny dostali také soutěžící s nejstarším automobilem a motocyklem, 

nejvzdálenější a nejstarší účastník, a také nejlepší dámská posádka v automobilu a 

na motocyklu. 

 

 

PLOCHÁ DRÁHA 

René Vidner (*1993) bydlí v Přelouči. René začal závodit v dubnu roku 

2008. Trénuje dvakrát týdně pod vedením bývalého jezdce Františka Kaliny.  

Jeho barva je modrá (motocykl, kombinéza, přilba). Jako junior bude René jezdit 

do 19 let. V letošním roce se zúčastnil seriálu MARKÉTA CUP, což je 12 závodů 

v Praze na „Markétě,“ a 9 závodů Mistrovství republiky na různých stadionech. 

Dne 1. 5. 2008 se zúčastnil Velké ceny Královského města Slaný v 125 ccm, kde 

se utkal o první místo s úřadujícím mistrem ČR 125 ccm Eduardem Krčmářem. 

 
 
MARKÉTA CUP 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
„Benešovická 
Amazonka“ 
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Únava z předchozích třech závodů udělala své a René dojel na druhém místě 

s celkovými 21 body. V roce 2008 René stihl ještě přesedlat na 500 ccm.  

 

NOHEJBAL 

Orel Přelouč - oddíl nohejbalu pořádal dne 23. 8. 2008 nultý ročník 

nohejbalového turnaje smíšených družstev pod názvem „Benešovická 

Amazonka“. Turnaj proběhl v kategorii bez omezení věku a výkonnosti a navázal 

na podobná nohejbalová klání, která probíhají každoročně v okolí. Jako vítězové 

Benešovické Amazonky vyšli Dagmar Danihelková a Jaroslav Šlajs z Přelouče.  

 

FOTBAL 

Fotbalový klub Přelouč byl opět vybrán jako pořadatel utkání 

mezinárodního turnaje Václava Ježka. Tentokrát přijel výběr reprezentací 

osmnáctiletých ČR a Norska. Tradičně věnoval celý fotbalový výbor velkou 

pozornost při organizaci a přípravě tohoto utkání, aby se svých úkolů zhostil 

opětovně na výbornou a aby komise mládeže ČMFS, která celý turnaj organizuje, 

mohla i do budoucna počítat s tím, že FK Přelouč dokáže vytvořit odpovídající 

podmínky pro to, aby se i další mládežnické mezistátní zápasy v našem městě 

mohly uskutečnit. Zvítězila reprezentace ČR pod vedením trenéra Jaroslava 

Hřebíka 4 : 0.  

 

BASKETBAL 

Koncem září vstoupila basketbalová družstva již do své 62. sezóny.  

Město Přelouč v tomto roce reprezentovala dvě družstva mužů: muži A - ve 

Východočeské lize, muži B - v krajském přeboru Pardubického kraje. Po roční 

pauze se do soutěže přihlásilo družstvo žen - oblastní přebor. V tomto roce 

poprvé soutěžily mladší minižákyně. 

 

JEZDECTVÍ-PARKUR LOHENICE 

První propagační soutěž proběhla 14. 6. 2008 na novém kolbišti 

v Lohenicích. Soutěž přilákala přes 60 koní a jezdců, kteří zdolávali překážky 

v různých stupních obtížnosti. Diváci mohli zatleskat při dekorování vítězů i 

Přeloučským jezdkyním. 

 

CZECHMAN 

 
basketbal 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
propagační soutěž 
na kolbišti 
v Lohenicích 
 
 
 
 
 
 
 
 
triatlonový závod 
Czechman 
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Triatlonový závod  Czechman - 1, 9 km plavání, 94 km cyklistiky a 21 km 

běh startem a cílem v Lohenicích se konal 7. 6. 2008. Vítězem se stal 

jedenáctinásobný mistr světa v kvadriatlonu Miroslav Podborský.  

 

RAGBY 

Pro rok 2008 byl zvolen jiný model soutěže. Hrálo se systémem jaro, 

podzim. V první fázi přeloučští ragbisté hráli ve skupině A s extraligovými kluby. 

Po soutěži postoupilo přeloučské družstvo do extraligy. 

Dne 14. června se na ragbyovém hřišti v Přelouči konal 3. celostátní turnaj 

mladších žáků U-13. Nastoupilo 11 družstev z celé republiky. Domácí mužstvo do 

soutěže nenastoupilo z důvodu nedostatku hráčů této kategorie. Tento turnaj byl 

závěrečný. Celkové pořadí Mistrovství ČR: 1. JIMI RC Vyškov, 2. RČ Říčany,  

3. RC Tatra Smíchov. 

RC Přelouč se se 3 body umístil na Mistrovství České republiky  

na 11. místě ze 12 družstev. 
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FLORBAL 

Tým FbC Maddox Přelouč bojoval o záchranu v 2. celostátní lize. 

V předposledním ligovém víkendu si přeloučští dovezli z Chlumce nad Cidlinou 

plný počet bodů. Poslední zápas FbC Maddox Přelouč a 1. FbK Jolly Tábor 

skončil výsledkem 3:2. Tím si tým vybojoval místo ve 2. lize pro další rok. 

K 22. 5. došlo ke sloučení florbalových týmů Maddox Přelouč a  

Orla Přelouč. Florbalový tým mužů Orel Přelouč 2. liga byla v tomto roce nově 

vytvořena. Nejvýraznějšího úspěchu dosáhli starší žáci Orla Přelouč, kterým se 

podařilo udržet nejvyšší soutěž své kategorie - Ligu starších žáků.  

  

 

tým FbC Maddox 

Přelouč 

 

 

 

sloučení týmů 

Maddox Přelouč a 

Orla Přelouč 
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POČASÍ 

Jedenáct nadprůměrně teplých měsíců a orkán Emma. Tak by se dalo 

stručně shrnout počasí roku 2008. 

Meteorologové naměřili nejvyšší teplotu 23. června v Brodu nad Dyjí 

+34,6 °C. Nejnižší teplotu naměřili 17. února v šumavské Horské Kvilně a to  

-22 °C. 

Víc než obvykle pršelo v březnu, dubnu, červenci a v říjnu. Zbytek roku 

byl naopak srážkově podprůměrný, a to včetně prosince.  

 

Zima byla v roce 2008 teplotně nadprůměrná. Napadlo jen několik 

centimetrů sněhu. Silnější mrazy přišly jen v polovině února ( -10 °C). 

Nejteplejším únorovým dnem byl 24. 2., kdy se teplota šplhala až ke 20 °C. 

Jarní měsíce byly poměrně teplé, koncem května dosahovala teplota již 

k 31 °C. 1. března se přes Česko přehnal orkán Emma rychlostí až 166 km/hod.  

Letní měsíce roku 2008 se pak vyznačovaly velkou nestálostí. V červnu 

postupoval přes Česko jeden frontální systém za druhým, srpen byl naopak 

srážkově podnormální. 16. srpna se odpolední teplota pohybovala okolo  13 °C. 

Tzv. „babí léto“ bylo krátké – jen od 26. do 29. září. 

. Začátek prosince byl ve znamení nadprůměrných teplot a silného větru. 

Odpolední teploty se zastavovaly až na 8 °C, na horách sníh spíše odtával. I když 

koncem měsíce teploty klesly k bodu mrazu, Vánoce byly na blátě. 
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